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Kallislahden koulun toiminnan päättyminen 1.8.2018 alkaen 
 
379/41.410/2017 
 
SL § 113  
 
Selostus:   

  
Kaupunginvaltuuston päätöksen 14.12.2015 § 135  mukaan alakou-
lun lakkauttamisraja on 25 oppilasta.  
 
Kallislahden koulun 1.-6. luokkien oppilasmäärä lukuvuonna 2017-
2018 on 24 oppilasta.  
Oppilasmääräennusteen mukaan seuraavina lukuvuosina oppilaita 
on:  
lkv. 2018-2019 on 21 oppilasta 
lkv. 2019-2020 on 21 oppilasta 
lkv. 2020-2021 on 22 oppilasta 
lkv. 2021-2022 on 25 oppilasta 
lkv. 2022-2023 on 26 oppilasta  
lkv. 2023-2024 on 29 oppilasta 

 

Koulun oppilasmäärä on pudonnut alle lakkauttamisrajan, joten Kal-
lislahden koulun toiminnan päättäminen on käynnistettävä ja asias-
ta on järjestettävä kuulemistilaisuus. 
  

  Prosessin aikataulu: 
  - sivistyslautakunta 23.8.2017 
  - tiedoksi huoltajille ja opiskelijoille Wilma-ilmoituksella  25.8.2017 
  - julkisen kuulutuksen julkaiseminen 25.8.2017 kaupungin virallisel-

la ilmoitustaululla ja internet –sivulla sekä alueiden palvelupisteiden 
ilmoitustauluilla, 27.8.2017 Itä-Savo -lehdessä ja 31.8.2017 Puruve-
si -lehdessä 

  - kuuleminen 12.9.2017 klo 17.00-18.30 
  - kirjalliset kannanotot 26.9.2017 klo 15.00 mennessä 
  - sivistyslautakunta 5.10.2017 
  - kaupunginhallitus 23.10.2017 
  - kaupunginvaltuusto 13.11.2017 

 

(Valmistelu: vs.sivistystoimenjohtaja Tuija Kauppinen puh. 044 417 
4202 ja koulusuunnittelija Marja-Liisa Brunou puh. 044 417 4201) 

Vs. sivistystoimenjohtajan esitys: 
Sivistyslautakunta päättää pitää kuulemistilaisuuden Kallislahden 
koulun toiminnan päättämisestä tiistaina 12.9.2017 klo 17.00-18.30 
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Kallislahden koululla osoitteessa Männynmäentie 4, 58810 Kallis-
lahti.  
 

Tilaisuudesta ilmoitetaan julkisella kuulutuksella kaupungin viralli-
sella ilmoitustaululla, Itä-Savo ja Puruvesi –lehdissä, kaupungin in-
ternet –sivuilla, www.savonlinna.fi sekä Wilma -viestillä huoltajille.  
 
Kuulemistilaisuuteen osallistuvat vs.sivistystoimenjohtaja, koulu-
suunnittelija, Kallislahden koulun rehtori, sivistyslautakunnan pu-
heenjohtaja ja hänen estyneenä ollessaan lautakunnan varapu-
heenjohtaja sekä lautakunnan jäsenet mahdollisuuksiensa mu-
kaan. 
 
Asiasta on mahdollista esittää kirjallinen kannanotto sivistyslauta-
kunnalle 26.9.2017 klo 15.00 mennessä. Lautakunta käsittelee 
asiaa lokakuun kokouksessa. 
 

Käsittely:   

Puheenjohtaja teki esittelijän esityksestä poikkeavan esityksen:   "Esitän, että Kallislahden koulun toimintaa ei lakkauteta 1.8.2018,  eikä kuulemistilaisuutta järjestetä. 

Esitän myös, että sivistyslautakunta päättää esittää 
kaupunginhallitukselle ja kaupunginvaltuustolle, että myös 
esioppilaat lasketaan koulujen oppilasmäärään niissä kouluissa, 
joissa opetetaan esioppilaita. Mikäli koulun oppilasennuste osoittaa 
koulun oppilasmäärän nousevan tulevina vuosina yli 25:en oppilaan 
rajan, ei kahden-kolmen vuoden oppilasmäärän notkahdus alle ko. 
rajan käynnistä koulun lakkauttamisprosessia. Oppilasraja linjataan 
turvarajaksi, ei lakkauttamisrajaksi. 

Perustelut: 

1. Kallislahden koulun oppilasmäärä on esioppilaat mukaan lukien  26 oppilasta. Ensi vuoden ennuste näyttää esioppilaat mukaan lukien 25 oppilasta. Sen jälkeen, kun 25:en oppilaan turvarajasta on päätetty, laki esiopetuksesta (12.12.2014 1040/2014) on muuttunut. 
Esiopetuksesta on tullut tavoitteellista ja velvoittavaa, toisin sanoen 
pakollista ja tästä johtuen esioppilaat tulisi laskea koulun 
oppilasmäärään. Esimerkiksi Kallislahden koulussa esioppilaat 
opiskelevat 1. luokan opetuksen mukana ja ovat siten täysipainoisia 
koululaisia. 

2. Kallislahden koulun oppilasmäärä on ennusteen mukaan 
nouseva, lukuunottamatta tämän ja ensi lukuvuoden pientä 
notkahdusta." 

Puheenjohtajan esitystä kannattivat kaikki sivistyslautakunnan 
jäsenet. 

Päätös:   Sivistyslautakunta hyväksyi yksimielisesti sivistyslautakunnan     puheenjohtajan esityksen. 

  Vs. sivistystoimenjohtaja jätti päätöksestä eriävän mielipiteen. 
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Toimenpiteet Kaupunginhallitus 
 
KH § 435  
 
Selostus:  Kaupunginvaltuuston päätöksen 14.12.2015 § 135  mukaan 

alakoulun lakkauttamisraja on 25 oppilasta.   
  Esioppilaat eivät ole oppivelvollisia  eikä heitä lasketa koulun 

oppilasmäärään. 
 
  Kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisesti on lakkautettu 

seuraavat koulut: 
  Särkilahden koulu ja Kumpurannan koulu 1.8.2015 alkaen sekä 

Moinsalmen koulu 1.8.2014 alkaen.  
  Kokousmateriaalina on yllämainittuja kouluja koskevat 

oppilasennakoinnit. 
   
  (valmistelu: vs.sivistystoimenjohtaja Tuija Kauppinen puh: 044 417 

4202, hallintojohtaja Saku Linnamurto puh: 044 417 4005) 
 
Kaupunginjohtajan esitys: 
  Kaupunginhallitus päättää palauttaa asian sivistyslautakunnalle 

valtuuston päätöksen täytäntöönpanemiseksi. 
 
Käsittely:  Kaupunginhallituksen jäsen Tuukka Suomalainen teki Jouni 

Koskelan, Eero Piirosen ja Sanna Metsälän kannataman 
kaupunginjohtajan esityksestä poikkeavan esityksen: 
"Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että aikaisempi valtuuston 
päätös koulujen lakkauttamisrajaa koskevasta oppilasmäärästä (25) 
muutetaan siten, että kouluilla, joissa on esiopetusta, laskennassa 
huomioidaan myös esikoululaiset ja että, jos koulun oppilasennuste 
lähivuosina on yli 25, ei 2-3 vuoden oppilasmäärän alitus aiheuta 
automaattisesti koulun lakkauttamista, vaan asia tuodaan 
valtuuston ratkaistavaksi." 

 
  Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kaupunginjohtajan 

esityksestä poikkeava kannatettu esitys, oli asiassa suoritettava 
äänestys.  

  
   Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä kaupunginjohtajan 

esityksen puolesta annettiin 5 jaa -ääntä (Backman Anja, Hirvonen 
Teemu, Kosonen Lauri, Puputti Seija ja Stenberg Eija) ja Tuukka 
Suomalaisen esityksen puolesta 6 ei -ääntä (Koskela Jouni, 
Kosonen Hanna, Kukkonen Juha, Metsälä Sanna, Piironen Eero ja 
Suomalainen Tuukka).  

  
 Päätös:  Puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen hyväksyneen Tuukka 

Suomalaisen  esityksen.  
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Toimenpiteet: Kaupunginvaltuusto 
 
KV § 99  
 
Kaupunginhallituksen esitys: 
  Kaupunginvaltuusto päättää, että aikaisempi valtuuston päätös 

koulujen lakkauttamisrajaa koskevasta oppilasmäärästä (25) 
muutetaan siten, että kouluilla, joissa on esiopetusta, laskennassa 
huomioidaan myös esikoululaiset ja että, jos koulun oppilasennuste 
lähivuosina on yli 25, ei 2-3 vuoden oppilasmäärän alitus aiheuta 
automaattisesti koulun lakkauttamista, vaan asia tuodaan 
valtuuston ratkaistavaksi. 

 
Käsittely:  Valtuutettu Teemu Hirvonen teki Anja Backmanin, Lea Sairasen, 

Karoliina Helanderin, Sampsa Kokon ja Esa Valkosen kannattaman 
kaupunginhallituksen esityksestä poikkeavan esityksen: "Esitän, 
että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi. Valmistelusa 
selvitetään erityisesti Kallislahden koulukiinteistön mahdolliset 
investointitarpeet sekä käydään neuvottelut Rantasalmen kunnan 
kanssa rantasalmelaisten oppilaiden sijoittumisesta Kallislahden 
kouluun ja ehdoista, joilla se toteutettaisiin." 

 
  Kun asiassa oli tehty ehdotus, jonka hyväksyminen keskeyttäisi 

asian asiallisen käsittelyn tuli asiasta tehdä päätös. Suoritetussa 
koneellisessa äänestyksessä asian käsittelyn jatkamisen puolesta 
äänesti 32 valtuutettua ja asian palauttamisen puolesta 19
 valtuutettua.  

 
  Puheenjohtaja totesi, että asian käsittely jatkuu.  
 
Käsittely:  Valtuutettu Heli Laamanen teki seuraavan ponsiesityksen: 

"Savonlinna keskittyy jatkossa koulujen oppilasrajojen sekä 
lakkauttamisen sijasta kouluverkon elinvoimaisuuden kehittämiseen 
sivistyskaupugin strategian mukaisesti." 

 
  Valtuutettu Teemu Hirvonen teki Anja Backmanin, Eija Stenbergin, 

Sampsa Kokon ja Esa valkosen kannattaman esityksen, että asia 
jätetään pöydälle. 

 
  Kun asiassa oli tehty ehdotus, jonka hyväksyminen keskeyttäisi 

asian asiallisen käsittelyn tuli asiasta tehdä päätös. Suoritetussa 
koneellisessa äänestyksessä asian käsittelyn jatkamisen puolesta 
äänesti 32 valtuutettua ja asian pöydälle jättämisen puolesta 19
 valtuutettua.  

 
Päätös:  Puheenjohtaja totesi, että asian jätetään pöydälle.  
 
  Äänestysluettelot liitetään pöytäkirjaan 
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KV § 127  
 
Selostus:  Pöydältä. 
 
Kaupunginhallituksen esitys: 
  Kaupunginvaltuusto päättää, että aikaisempi valtuuston päätös 

koulujen lakkauttamisrajaa koskevasta oppilasmäärästä (25) 
muutetaan siten, että kouluilla, joissa on esiopetusta, laskennassa 
huomioidaan myös esikoululaiset ja että, jos koulun oppilasennuste 
lähivuosina on yli 25, ei 2-3 vuoden oppilasmäärän alitus aiheuta 
automaattisesti koulun lakkauttamista, vaan asia tuodaan 
valtuuston ratkaistavaksi. 

 
Käsittely:  Valtuutettu Lea Sairanen teki Teemu Hirvosen, Eija Stenbergin, 

Karoliina Helanderin, Esa Valkosen ja Heli Järvisen kannattamana 
seuraavan muutosesityksen: 

  Kaupunginvaltuusto päättää, että perustetaan työryhmä 
valmistelemaan palveluverkkosuunnitelma, jossa otetaan huomioon 
mm. palveluverkon sopeutuminen asiakasmäärien kehitykseen, 
investointitarpeet, saavutettavuus, lapsivaikutukset sekä opetuksen 
laatu ja sisältö osaksi kaupungin kokonaissuunnitelmaa. 
Suunnitelmasta järjestetään valtuustoseminaari, jonka jälkeen 
päätetään palveluverkosta. 

 
  Kun oli tehty kaupunginhallituksen esityksestä poikkeava kannatettu 

esitys, oli suoritettava äänestys. Suoritetussa koneellisessa 
äänestyksessä kaupunginhallituksen esityksen puolesta annettiin 
29 jaa -ääntä ja Lea Sairasen  esityksen puolesta 22 ei-ääntä.  

     
    
Päätös:  Puheenjohtaja totesi kaupunginvaltuuston hyväksyneen 

kaupunginhallituksen esityksen.  
 
  Valtuutetut Anna-Kristiina Mikkonen, Eija Stenberg, Karoliina 

Helander, Aila Makkonen, Esa Valkonen, Sampsa Kokko, Seija 
Puputti, Lea Sairanen, Pekka Turunen, Ari ora ja Karoliina 
Laukkanen  jättivät pöytäkirjaan eriävän mielipiteensä. Valtuutettu 
Teemu Hirvonen jätti pöytäkirjaan seuraavan eriävän mielipiteen: 

  An nescis, mi fili, quantilla prudentia mundis regatun. 
 
 
 Otteen oikeaksi todistaa 
 
 Savonlinnassa  
 
 


